
 

 

 

 

MR-møde nr. 4/2025 

Konfirmandlængen kl. 19.15  

  

Menighedsrådsmødet, 22. april 2025 kl. 19.15 

 

Deltagere:   Axel Poulsen, Anne Lisbeth Schmidt, Bruno Bjerre, Eva Holmegaard Larsen, Xenia Buus 

Hermann, Søren P. Østergaard, Torben Svendsen, Bruno Bjerre, Anna Dybdahl Jansdorf, Christian 

Vendelbo Rasmussen, Esther Davies. 

 

Afbud fra: Lisbeth, Bruno, Ole, Ida 

Ansvarlig: Anna 

Referent: Xenia 

 

 

Referat af MR-møde 4, 22. april 2025 

 

1. Dagsordenen blev godkendt 

 

2. Tilstedeværendes underskrift på møde 4, d. 22. april 2025. Udført 

 

3. Godkendt referat af møde 3 d. 18. marts 2025 med budgetgodkendelsesstreng for 2024 er 

indsendt til Provstiet d. 1. april 2025; godkendte referater af lukkede punkter på foregående 

møder er ligeledes indsendt. 

 

4. Nyt fra kassereren (Ole, der i sit fravær havde fremsendt kommentarer til dagsordenen) 

a. Kvartalsrapporten er taget til efterretning og det ser positivt ud og til at være i balance. 

Vi undrer os over at der ved projekt og anlægsbevillinger står 0 på alle. Af denne grund 

udsættes til næste møde for uddybning. 

b. Budgetskabelon 2026 med frist for forhåndsindmelding d. 20. maj 2025. Se tidligere 

udsendt mail fra Hillerød Provsti. Det er vigtigt at vi får orgelsagen med og får det 

godkendt af provstiet, så vi får mulighed for at søge fonde. 

c. Vikarsatser. Se tidligere udsendt mail fra Charlotte Engel. Det nye virker til at være 

hastetillæg. Er taget til efterretning. 

 

5. Nyt fra præsten (Eva) 

a. Flytning af gravsted (punkt fra møde 2). Allan skal undersøge om flytning af stenen er 

lovlig. Christian har fundet en vejledning om lovgivningen. Konsensus er at hvis der er 



 

 

uenigheder, så er det princippet om gravfred der er tungtvejende. Det skal undersøges 

om første flytning har været ordentlig foregået. Det findes derfor vigtigt at få historikken 

på plads. Xenia og Christian arbejder videre med at have dialog med stiftets jurister. 

b. Kasserede gravsten fjernes d. 15. og 16. april fra kirkegårdene i Gadevang og Nødebo, 

efter aftale med Hillerød Provsti og Nordsjællands Museum. Allan Højer er ikke til stede. 

Vi ønsker yderligere uddybning ved næste møde. 

c. Landsforeningen af menighedsråds årsmøde 13.-15. juni på Nyborg Strand 

d. Hillerød står som vært for Kirkernes Folkemøde i 2028, se tidligere udsendt 

pressemeddelelse fra provsten. 

e. Deltag gerne i de mange, gode online og fysiske kurser, som Landsforeningen af 

menighedsråd inviterer til. 

 

6. Nyt fra formanden (Lisbeth deltog ikke) 

Punktet udsættes til næste møde. Inden næste møde udsender Lisbeth de opdaterede, 

økonomiske oplysninger i Nødebo-Gadevang Sognes opgaveoversigt. 

 

7. Byggesag (Axel) 

a. Orientering (siden sidst: opdatering om orglets renovering jf. konsulentrunde september 

2024). Det vil kræve at orglet er ude i 4-6 uger. Egenfinansiering gennem næste års 

budgetforhandlinger. Vi skal have styr på egenfinansieringen først. Derefter kan der 

søges fonde. Vi skal måske søge hos augustinusfonden. Torben har allerede en 

ansøgning, men der skal laves en ny ansøgning fra scratch. Desuden skal der skrives ud 

og søges private midler. Evt. mod at man får indgraveret sit navn i en af orgelpiberne. 

Der er styr på bæreevne mm. Torben er primus motor på at skrive disse ansøgninger 

samt indlæg i kirke og kro. Det vurderes ikke mere nødvendigt at finde yderligere 

tegninger fra ombygning. 

b. Skimmelsvamp. Nationalmuseets tilbud er accepteret af Stift, Provsti og Nationalmuseets 

Kirkekonsulenter. 

c. Styring af varmeanlæg mangler at blive færdig. Samt Elektriker fra flytning af eltavle. 

d. Affugter projekt mangler vi budget fra arkitekt. Desuden mangler der budget på ny dør. 

e. Afrensning af kalkmalerier mangler der budget og tidsplan på. Dette fra Nationalmuseet. 

 

8. Nyt fra kontaktperson (Christian) 

a. Vikardækning under medarbejderes sygdom. Delvis sygemelding fra kirke og 

kulturmedarbejder, som på at være rask igen til maj, så vi ikke behøver finde vikar. 

Indtil videre udsætter vi hendes aktiviteter fremfor at finde vikar. Men ellers er der tale 

om en mindre udgift, som kan accepteres. 

b. Arbejdsmiljødag d. 15. maj 2025 kl. 9-10:30 (Axel og Lisbeth deltager). Her skal vi vise 

slides om planlagte forbedringer af kirken NØ (fra visionsdag) + beskrive rensning 



 

 

af skimmelsvamp + plan for opfølgende rengøring + generel sikkerhed og sundhed, som 

beskrevet af arbejdstilsynet. 

  

9. Nyt fra aktivitetsudvalget (Torben) 

a. Søndag d. 4. maj - arrangement planlægges af Torben og Søren Hossy. Det fastholdes 

at hedde Alsang. Vi synger sammen for freden. Invitation sendes ud på FB og sendes ud 

til alle mailvenner og hænges op langs vejen i plakatstørrelse. Angela står for plakaten. 

b. Studiekreds om kærlighed (heriblandt parforhold,  

c. Filosofisk cafe eller samtalesaloner. Dette kan prøves igen. Det var succesfuldt dengang, 

men kræver at nogle har energi i at facilitere det. 

 

10. Personalenyt (Torben + personale).  

a. Fryser blev godkendt på sidste møde. 

 

11. ”Nyt fra sognene” 

a. Kulturnatten i Hillerød 2025. Opstartsmøde den 6. maj med tilmelding senest 1. maj.  

Der findes ikke mulighed for at bidrage til dette i år. 

 

12. Input fra MR-medlemmer.  

a. Der var 43 i kirke på langfredag. Til sammenligning var der 39 i Trinitatis kirke. 

Påskedag i Gadevang kirke var endnu mere proppet. Så alt i alt en god påske.  

 

13. Eventuelt 

Intet 

  

Plan for kommende møder: 

Dato Ansvarlig for 
forplejning 

Mødereferent 

Tirsdag d. 13. maj 2025 

Ekstraordinært budgetmøde 
 

Lisbeth 

 
 

Lisbeth 

 
 

Tirsdag d. 20. maj 2025 Lisbeth Christian 

Tirsdag d. 17. juni 2025 Christian Xenia 

 

 


